
Komisia územného plánovania a ţivotného prostredia 

 Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja 
 

 

Košice: 30.09.2015 

Číslo: 1836/2015/ORRUPZP/30011 

Vybavuje: Ing. arch. Anna Soročinová 
e-mail: Anna.Sorocinova@vucke.sk  

Telefón: 055/6196 654  

Fax: 055/7268 149 
 

 

ZÁPISNICA 

z 11. rokovania Komisie územného plánovania a životného prostredia  

Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja, konaného dňa 30.09.2015 

 

 

PROGRAM 
1. Otvorenie 

2. Informačná správa o zapojení sa Košického samosprávneho kraja do programu technickej 

pomoci ELENA 

3. Informácia o poskytnutých dotáciách z vlastných príjmov Košického samosprávneho kraja 

v zmysle Všeobecne záväzného nariadenia Košického samosprávneho kraja č. 3/2006 

o poskytovaní dotácií v znení neskorších zmien a doplnkov 

4. Návrh Všeobecne záväzného nariadenia Košického samosprávneho kraja o určení počtu 

tried prvého ročníka stredných škôl v územnej pôsobnosti Košického samosprávneho 

kraja pre prijímacie konanie na školský rok 2016/2017 

5. Návrh Všeobecne záväzného nariadenia Košického samosprávneho kraja o zriadení 

a zrušení zariadení školského stravovania 

6. Regionálna integrovaná územná stratégia Košického kraja 

7. Informácia o aktuálnych problémoch v oblasti ţivotného prostredia  

8. Záver 

 

K bodu č. 1 

Otvorenie 

 

Vyjadrenie: 

Predsedu komisie z dôvodu ospravedlnenej neúčasti zastupovala podpredsedkyňa komisie 

PhDr. Jana Cibereová. V úvode zasadnutia privítala členov komisie a pozvaných hostí. 

Konštatovala, ţe na zasadnutí bolo prítomných 14 členov – komisia bola uznášaniaschopná.  

 

Uznesenie č. 22/2015: 

Komisia schválila program zasadnutia komisie.  

 

Hlasovanie č. 1: 

Prítomní:     14  

Za: 14         

Proti: 0 

Zdrţal sa: 0 



 

K bodu č. 2  

Informačná správa o zapojení sa Košického samosprávneho kraja do programu 

technickej pomoci ELENA 

 

Vyjadrenie: 

Ing. Milan Husár, referent pre energetiku z referátu regionálneho rozvoja a plánovania,  

v úvode informoval o širších súvislostiach, o Stratégii Európa 2020 a agende „3x20“ v oblasti 

energetiky a ochrany klímy Európskeho spoločenstva (20% zvýšiť energetickú efektívnosť, 
20% zvýšiť podiel OZE v rámci energetického mixu, 20%zníţiť emisie CO2). Miestne 

samosprávy zohrávajú kľúčovú rolu pri zmierňovaní dôsledkov zmeny klímy.  

Predmetom projektu ELENA bude vypracovanie štúdií uskutočniteľnosti, štúdií energetickej 

efektívnosti budov a energetického auditu, projektovej dokumentácie a verejného 

obstarávania pre budúce investície v niekoľkých oblastiach zniţovania energetickej náročnosti 

a zvyšovania energetickej efektívnosti budov v správe VÚC a partnerských miest a obcí.  

Členom komisie vysvetlil: spolufinancovanie technickej pomoci ELENA určenej na prípravu 

investičného programu "ENERGETICKÝ REGIÓN Košice" (ENREKO), Dohovor 

primátorov a starostov, kreovanie Dohody o partnerstve v Košickom kraji k Dohovoru 

primátorov, štruktúru regionálnej platformy Dohovoru primátorov a starostov v KSK, prínosy 

zapojenia sa KSK do programu technickej pomoci ELENA a riziká a prínosy vstupu do 

programu.  

Na záver konštatoval, ţe celkové prínosy zo vstupu do programu ELENA a z následného 

vyuţitia zdrojov z Operačného programu Kvalita ţivotného prostredia a z garantovaných 

energetických sluţieb pre verejný sektor povaţuje pre kraj jednoznačne za pozitívne. Môţe 

ušetriť náklady na spracovanie energetických auditov minimálne vo výške 1 mil. EUR 

a získať kvalitné vstupy pre vypracovanie realizačných projektov. Zároveň realizáciou týchto 

projektov sa prudko zníţia energetické náklady a keďţe sa jedná o významnú obnovu budov, 

energetické úspory dosiahnu 25 – 40 % súčasných prevádzkových nákladov.  

                               

Diskusia: 

Do diskusie sa zapojili: Ing. Štefan Bašták, Ing. Igor Petrik, Ing. Waldemar Vislay a Ing. Peter 

Lukošík (zo spoločnosti REGIOENERGY, n.o.). Na otázky odpovedali Ing. Imrich Fülöp, 

vedúci odboru RRÚPaŢP a Ing. Milan Husár.  

 

Z diskusie vyplynula poţiadavka:  

zváţiť moţnosť zapojenia aj menších obcí a regionálnych zdruţení do Dohovoru.   

 

Uznesenie č. 23/2015: 

Komisia odporúča zastupiteľstvu predloţený materiál prerokovať,      

a) zobrať na vedomie Informatívnu správu o zapojení sa Košického samosprávneho kraja 

do programu technickej pomoci ELENA   

b) schváliť zapojenie sa Košického samosprávneho kraja do programu technickej pomoci 

ELENA   

 

Hlasovanie č. 2: 

Prítomní: 14 

Za: 14  

Proti: 0 

Zdrţal sa: 0 

 



K bodu č. 3  

Informácia o poskytnutých dotáciách z vlastných príjmov Košického samosprávneho 

kraja v zmysle Všeobecne záväzného nariadenia Košického samosprávneho kraja 

č. 3/2006 o poskytovaní dotácií v znení neskorších zmien a doplnkov 

 

Vyjadrenie: 

Ing. Mária Karafová informovala o poskytnutých dotáciách 29 ţiadateľom a zdôvodnila 

zamietnutie 33 ţiadostí. Suma vyčlenená v rozpočte KSK na rok 2015 na dotácie predstavuje 

čiastku 260 000 €, z toho na dotácie do 3 300 € čiastku 130 000 €.  
Celková výška poskytnutých dotácií od začiatku roka 2015 na základe rozhodnutia predsedu 

Košického samosprávneho kraja je 102 735 €. 

 

Diskusia: 

K materiálu neboli navrhnuté zmeny, ani doplnenia. 

 

Uznesenie č. 24/2015: 

Komisia odporúča zastupiteľstvu predloţený materiál prerokovať a zobrať na vedomie.  

 

Hlasovanie č. 3: 

Prítomní: 14 

Za: 14 

Proti: 0 

Zdrţal sa: 0 

 

K bodu č. 4  

Návrh Všeobecne záväzného nariadenia Košického samosprávneho kraja o určení počtu 

tried prvého ročníka stredných škôl v územnej pôsobnosti Košického samosprávneho 

kraja pre prijímacie konanie na školský rok 2016/2017 

 

Vyjadrenie: 

Vedúci odboru školstva Ing. Štefan Kandráč informoval o Všeobecne záväznom nariadení 

Košického samosprávneho kraja o určení počtu tried prvého ročníka stredných škôl v územnej 

pôsobnosti Košického samosprávneho kraja pre prijímacie konanie na školský rok 2016/2017.  

Na záver poznamenal, ţe počet tried prvého ročníka v dennej forme štúdia v členení na 

jednotlivé študijné odbory alebo na jednotlivé učebné odbory a počet spoločných tried prvého 

ročníka v členení na jednotlivé príbuzné študijné odbory alebo na jednotlivé príbuzné učebné 

odbory pre prijímacie konanie pre nasledujúci školský rok 2016/2017 bol prerokovaný 

v Krajskej rade pre odborné vzdelávanie a prípravu v Košickom samosprávnom kraji.   

 

Diskusia:   

V diskusii Ing. Štefan Kandráč odpovedal na otázku Ing. Tomáša Suchého a potvrdil, ţe 

návrh o určení počtu tried bol dohodnutý so všetkými riaditeľmi škôl. 

  

K materiálu neboli navrhnuté zmeny, ani doplnenia. 

 

Uznesenie č. 25/2015: 

Komisia odporúča zastupiteľstvu predloţený materiál prerokovať a schváliť v zmysle 

uznesenia.  

 

 



Hlasovanie č. 4: 

Prítomní:     14 

Za:               14 

Proti: 0 

Zdrţal sa: 0 

 

K bodu č. 5 

Návrh Všeobecne záväzného nariadenia Košického samosprávneho kraja o zriadení 

a zrušení zariadení školského stravovania 

 

Ing. Štefan Kandráč informoval o návrhu uvedeného VZN. Návrhy na zmeny v sieti 

školských stravovacích zariadení boli predmetom rokovania 11. a 12. zasadnutia  

Zastupiteľstva KSK. Uzneseniami č. 207/2015 a 256/2015 boli  uvedené zmeny v sieti  

schválené a kompletné ţiadosti predloţené na Ministerstvo školstva, vedy, výskumu a športu 

SR, ktoré vo veci rozhodlo. Formou VZN KSK sa zriaďuje Výdajná školská jedáleň, 

Timonova 2, Košice ako súčasť Konzervatória, Timonova 2, Košice a ruší Výdajná školská 

jedáleň, Močarianska 1, Michalovce ako súčasť Strednej odbornej školy technickej, 

Partizánska 1, Michalovce a Školská jedáleň, Gemerská 1, Košice ako súčasť Strednej 

odbornej školy, Gemerská 1, Košice. Vedúci odboru školstva uvedený návrh zdôvodnil. 

 

Diskusia:    

V diskusii vedúci odboru školstva odpovedal na otázku PhDr. Jany Cibereovej a vysvetlil 

plánované vyuţitie prázdnej školy (dielne budú vyuţívať Technické sluţby Michalovce, 

telocvičňu – Mesto Michalovce).   

 

K materiálu neboli navrhnuté zmeny, ani doplnenia. 

 

Uznesenie č. 26/2015: 

Komisia odporúča zastupiteľstvu predloţený materiál prerokovať a schváliť.  

 

Hlasovanie č. 5: 

Prítomní:     14 

Za: 14  

Proti: 0 

Zdrţal sa: 0 

 

K bodu č. 6 

Regionálna integrovaná územná stratégia Košického kraja 

 

Vyjadrenie: 

Ing. Imrich Fülöp, vedúci odboru RRÚPaŢP v úvode vysvetlil, ţe Regionálna integrovaná 

územná stratégia Košického kraja (RIÚS) bola spracovaná ako implementačný dokument 

Integrovaného regionálneho operačného programu (IROP) na programové obdobie 2014 – 

2020 podľa metodiky riadiaceho orgánu pre IROP, ktorým je Ministerstvo pôdohospodárstva 

a rozvoja vidieka SR. Dokument má byť schválený Radou partnerstva pre RIÚS, ktorá bude 

pozostávať z relevantných zástupcov subjektov územnej spolupráce a ktorá bude kreovaná 

podľa štatútu odsúhlaseného riadiacim orgánom programu IROP.  

 

 



Na základe vymedzenia z národnej úrovne RIÚS sústreďuje svoje intervencie do vybraných 

cieľov týchto prioritných oblastí: 

 bezpečná a ekologická doprava v regiónoch, 

 ľahší prístup k efektívnym a kvalitnejším verejným sluţbám, 

 konkurencieschopné a atraktívne regióny pre podnikanie, 

 zlepšenie kvality ţivota v regiónoch s dôrazom na ţivotné prostredie. 

 

V roku 2014 bola medzi Košickým samosprávnym krajom a Mestom Košice podpísaná 

Dohoda o spolupráci, v rámci ktorej bola dohodnutá vzájomná spolupráca strán dohody pri 

príprave, realizácii, monitorovaní a hodnotení stratégií RIÚS a UMR (stratégia Udrţateľného 

rozvoja mesta Košice). Dohoda bola schválená v Zastupiteľstve Košického samosprávneho 

kraja i v Zastupiteľstve mesta Košice. V Dohode o spolupráci bolo okrem iného dohodnuté, 

ţe stratégia UMR bude integrálnou súčasťou RIÚS. Preto je v materiáli predkladaná aj 

stratégia UMR Košice, ako integrálna súčasť RIÚS. 

 

Diskusia:    

Predmetom diskusie, do ktorej sa zapojil Ing. Igor Petrik, bola otázka práva veta pri hlasovaní 

a záväznosť rozhodnutia Rady partnerstva pre ministerstvo. Ing. Imrich Fülöp na záver 

zdôraznil význam indikátorov, podľa ktorých sa určí poradie tak, aby boli finančné 

prostriedky rozmiestnené účelne.    

 

K materiálu neboli navrhnuté zmeny, ani doplnenia. 

 

Uznesenie č. 27/2015: 

Komisia odporúča zastupiteľstvu predloţený materiál prerokovať a zobrať na vedomie.  

 

Hlasovanie č. 6: 

Prítomní:     14 

Za: 14 

Proti: 0 

Zdrţal sa: 0 

 

K bodu č. 7 

Informácia o aktuálnych problémoch v oblasti životného prostredia  

 

Vyjadrenie: 

Ing. Oliver Kovács, vedúci referátu územného plánovania a ţivotného prostredia, podrobne 

informoval o aktuálnych problémoch v oblasti ţivotného prostredia za obdobie od dňa 

30.3.2015 doteraz (na základe predloţených zámerov).  

 

Zameral sa hlavne na nasledovné témy:  

1. Lom Hradová – zvýšenie objemu ťaţby.  

2. Lom Slavec – zvýšenie objemu ťaţby.  

3. Ťaţba a úprava zemného plynu v lokalite Ţbince, Moravany, Palín a Zemplínska Široká. 

Budú vytvorené Zberné plynové strediská plynu (ZPS) v Moravanoch a Sennom 

s pripojením na distribučnú sieť. 

4. Úprava mastenca Gemerská Poloma – výstavba odkaliska. 

5. Rekreačný areál Bukovec. 



6. Hydinárska farma Zemplínska Teplica a hydinárska farma Svätuše – rozšírenie kapacity 

prevádzok. 

7. Zvyšovanie výroby liadku vápenatého v areáli Chemko Stráţske. 

8. Výstavba verejnej kanalizácie a čistiarne odpadových vôd Markušovce – III. etapa 

a výstavba novej čistiarne odpadových vôd v Stráţskom. 

 

Na záver informoval o pripravovanej konferencii, ktorú organizuje KSK na základe 

poţiadavky MŢP SR.  Hlavnou témou konferencie bude nový zákon o odpadoch s účinnosťou 

o d 1.1.2016 a prednášateľmi budú lektori z MŢP SR. Konferencia sa uskutoční dňa 22. 

októbra 2015 od 9:00 do 17:00 hod. v malej zasadačke Magistrátu mesta Košice.   

 

Diskusia: 

V diskusii Ing. Igor Petrik upozornil na problém nánosov v Ruţínskej priehrade.  

Ing. Oliver Kovács konštatoval, ţe o probléme je Slovenský vodohospodársky podnik 

informovaný. Hľadá sa spôsob riešenia zneškodnenia nebezpečných odpadov obsiahnutých 

v kaloch vodnej nádrţe Ruţín.  

MVDr. Boleslav Lešo, PhD. informoval o medzinárodnej súťaţi Zemplínsky kapor 2015 na 

Zemplínskej šírave (VII. ročník preteku v love kaprov) a o finančnom zabezpečení 

plánovaného zarybňovania vodnej nádrţe.  

MUDr. František Farkaš sa zaujímal, či Úrad KSK registroval v poslednom období aktivitu 

v ťaţbe haloyzitu v Michalovciach. Ing. Oliver Kovács odpovedal, ţe Úradu KSK nebola 

doručená ţiadna informácia ani zámer o chystanej banskej činnosti v lokalite Biela hora. 

Informoval o staršom zámere obnoviť ťaţbu v kameňolome Vinné a zdôvodnil, prečo vydal 

Úrad KSK k ťaţbe v blízkosti rekreačných stredísk (Vinné, Zemplínska šírava) záporné 

stanovisko.    

MUDr. František Farkaš v súvislosti so zámerom ťaţby a úpravy zemného plynu v obciach 

Michalovského okresu sa zaujímal o to, či je ťaţba a úprava plynu spojená s realizáciou sietí.  

Ing. Oliver Kovács to v odpovedi potvrdil (siete, centrálny plynojem a distribúcia plynu). 

MVDr. Jozef Figeľ sa zaujímal o problematiku ťaţby magnezitu v Košiciach, na čo Ing. 

Oliver Kovács odpovedal, ţe túto problematiku rieši Mesto Košice.     

 

K bodu č. 8   

Záver 

Členovia komisie sa dohodli na termíne najbliţšieho zasadnutia, ktoré je plánované  

 

dňa 11. 11. 2015 (streda) o 13:30 hod. v miestnosti č. 310. 
 

Podpredsedkyňa komisie na záver všetkým poďakovala za účasť a ukončila rokovanie.  

 

 

...................................................... 

Ing. arch. Anna Soročinová 

tajomníčka komisie 

...................................................... 

Gejza Sačko 

predseda komisie 

v. z. PhDr. Jana Cibereová 

 

 

 


